天津医科大学肿瘤医院被指多处内容有误，伦理审批代码时间逻辑遭质疑
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2024 年，天津医科大学肿瘤医院等单位的研究人员在《Computational and Structural Biotechnology Journal》杂志上发表了一篇名为 “Downregulation of ABLIM3 confers to the metastasis of neuroblastoma via regulating the cell adhesion molecules pathway” 的研究论文。该研究对 2014 年至 2020 年间从神经母细胞瘤患者身上获取的 58 个肿瘤组织展开研究。
研究主要成果表明，ABLIM3 的下调通过调节细胞粘附分子途径影响神经母细胞瘤的转移。这一成果对于深入理解神经母细胞瘤的转移机制具有重要意义，有望为相关治疗策略的制定提供新的思路。
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然而，在论文发表后，、诚信专家Elisabeth M Bik 于 2024 年 10 月 26 日指出论文存在多处错误需要修正。比如在论文的 2.1 部分，正确描述应为 “23 个局限性神经母细胞瘤组织和 9 个远处转移组织”；3.1 部分，GSE25624 数据集的正确描述应是 “来自 NCBI GEO 数据库，包括 8 个健康年轻供体（骨髓组织）、23 个原发性局限性神经母细胞瘤（骨髓组织）和 9 个转移性神经母细胞瘤（骨髓组织），本研究选取局限性神经母细胞瘤组织（n = 23）和远处转移组织（n = 9）进行进一步分析”。
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此外，图 5 图例中 BE2 细胞系名称应更正为 SK - N - BE2，图 6H 中 KRT19 条带放置错误，图 7G 中 Etoposide 的 p 值因软件兼容性问题显示错误也需更正。研究人员对此表示歉意。
同时，Elisabeth M Bik 还质疑论文伦理审批代码的时间逻辑问题。论文提交于 2024 年 1 月 15 日，研究的肿瘤组织采集于 2014 - 2020 年，但伦理审批代码 EK2023115 显示审批于 2023 年，在所有肿瘤样本采集之后，希望作者能予以澄清。
https://pubpeer.com/publications/D505A9561527631064BDBCBD9C7AA5#3
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免责声明：
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本公众号不做任何保证或承诺，仅供读者参考
未经授权禁止转载！
转载请勿更改原文内容及格式！
如有转载需求或合作事宜
可添加下方客服微信或推送邮件到researchintegrity@qq.com
[image: ]


image5.png




image1.png
BB I P B DB D ISP B Do B P n DO





image2.png
COMPUTATIONAL
AND STRUCTURAL omamm

BIOTECHNOLOGY
JOURNAL

Downregulation of ABLIM3 confers to the metastasis of neuroblastoma via
regulating the cell adhesion molecules pathway

: b1 Jiaojiao Zhang ¥ ... - Yan Jin & 9 & - Wenfeng Cao A® & - Qiang Zhao &9 &... Show more

Baocheng Gong ®* - Tongyuan Qu

Affiliations & Notes A Article Info \/

Department of Pediatric Oncology, Tianjin Medical University Cancer Institute and Hospital, National Clinical Research Center
for Cancer, Tianjin’s Clinical Research Center for Cancer, Tianjin, China

b Department of Pathology, Tianjin Medical University Cancer Institute and Hospital, National Clinical Research Center for
Cancer, Tianjin's Clinical Research Center for Cancer, Tianjin, China

Department of Clinical Laboratory, Tianjin Medical University Cancer Ifi§titute and Hgspital, Tigajin,China

1 These authors contributed equally to this work, and they were the co-first authors of the article




image3.png
| gt

P IR U AL N AN R RS T EEE " AUCATOS T

Baocheng Gong, Tongyuan Qu, Jiaojiao Zhang, Yubin Jia, Zian Song, Chong Chen, Jiaxing Yang, Chaoyu Wang, Yun Liu, Yan Jin &,
Wenfeng Cao &, Qiang Zhao &

#1 Elisabeth M Bik comment accepted March 2025

Megacorrection, 26 October 2024, found here: https://www.csbj.org/article/S2001-0370(24)00343-X/fulltext

"The authors regret

The authors would like to apologise for any inconvenience causgd."
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The correct description in Section 2.1 should be “23 localized NB tissues and 9 distant metastasis tissues.”

In Section 3.1, the correct description should be: “The GSE25624 dataset was sourced from the NCBI GEO
database, which included 8 healthy young donors (bone marrow tissues), 23 primary localized NB (bone
marrow tissues), and 9 metastatic NB (bone marrow tissues). Our study selected the localized NB tissues (n =
23) and distant metastasis tissues (n = 9) for further analysis.”

And, in the legend of Figure 5, the BE2 cell line name should be corrected to SK-N-BE2.

Additionally, during the review of the original Western blot data, we found that the KRT19 band was
mistakenly placed in Figure 6H (SK-N-BE2) during the process of revision, and the corrected version of Figure
6H is shown below.

Finally, while organizing the figures, we encountered an issue when importing the PDF files into Adobe
Illustrator. Specifically, the p-value for Etoposide was originally “p <2.22e-16”". Due to software compatibility
issues, the “-” symbol could not be recognized and was automatically replaced with “&”, and requiring
manual correction. The p-value for Etoposide in Figure 7G was unintentionally overlooked during this
process, and the corrected version is now presented in the revised Figure 7G.>.
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